

FORENINGEN AF
EUROPEÆSKE ADVOKATER
EUROPÄISCHER ANWALTSVEREIN
ENWSH
EYPWPAIWN DIKGOPWN
EUROPEAN LAWYERS' UNION
UNION DE ABOGADOS
EUROPEOS
EUROOPAN ASIANAJAJALIITTO



UNION DES AVOCATS
EUROPEENS
UNIONE DEGLI AVVOCATI
EUROPEI
EUROPESE ADVOCATEN UNIE
UNIÃO DOS ADVOGADOS
EUROPEUS
EUROPEiska ADVOKATERS UNION

PROCES-VERBAL DE LA REUNION DU COMITE EXECUTIF DU 30 JANVIER 2015 À MILAN

MEMBRES PRESENTS OU REPRESENTES :

Carlos BOTELHO MONIZ
Gabriele DONÀ
Agustín CRUZ NUNEZ
Jean PATRIMONIO
Elisabeth de BOISSIEU
Pedro GOUVEIA e MELO
Bruno TELCHINI
Riccardo ABETI
Gérard ABITBOL, représenté
Francesco ADAVASTRO
Jacques BONNAUD, représenté
Lucio CAMALDO
Lorenzo CONTI
Lamberto LIUZZO
Elisabetta MACRINA
Rosanna MARZOCCA, représentée

Maurizio MAZZONI
Philippe OLIVE, représenté
Enrico Adriano RAFFAELLI
Paolo RE
Francesco SAMPERI
Paola TARCHINI
Pierluigi VASILE

Présidents de commissions et
délégations invités présents :
Giovanni BANA
Claudio FIUME
Sandro LATTANZI
Valentina ROBERTO

Le vendredi 30 janvier 2015 s'est tenu à 16h00 le Comité exécutif de l'Union des Avocats Européens au cabinet de Maître TARCHINI, 20121 MILANO - Corso Venezia n. 2.

Il était appelé à se prononcer sur l'ordre du jour suivant :

- 1) Politique scientifique de l'UAE: la Collection UAE et l'approfondissement de questions juridiques ouvertes
- 2) Politique de communication de l'UAE: le site UAE
- 3) Commission et délégations
- 4) Congrès de Juin 2015 - Malaga
- 5) Assemblée Générale de Novembre 2015 - Malta
- 6) Congrès 2016 – candidature de la Roumanie
- 7) Assemblée Générale 2016: les 30 ans de l'UAE
- 8) Divers

Monsieur le Président Carlos BOTELHO MONIZ préside la séance.

Il remercie Paola TARCHINI d'accueillir le Comité dans ses locaux. Il ouvre la séance en proposant l'adoption d'un communiqué relatif aux attentats de Paris dont il donne la lecture au Comité (Annexe 1). Ce communiqué est approuvé à l'unanimité par acclamation.

1) Politique scientifique de l'UAE : la Collection UAE et l'approfondissement des questions juridiques ouvertes

Le Président rappelle l'importance des différentes manifestations organisées par l'UAE et la qualité des interventions qui y sont données.

Le Comité engage la discussion sur la meilleure façon de promouvoir ces enseignements juridiques.

Dans la mesure du possible, il faudra essayer d'obtenir la publication des travaux, notamment ceux du congrès annuel, par notre éditeur historique, les éditions BRUYLANT, devenue LARCIER. La publication des travaux du congrès de Lisbonne est imminente, avec la collaboration du directeur de la Collection, Claude BONTINCK, qui s'est excusé de son absence.

Le Comité souhaite que, lorsqu'ils ne sont pas publiés par les éditions LARCIER, les interventions écrites des différentes manifestations soient mis à disposition des membres de l'association sur le site internet.

Pour les manifestations passées, il est demandé aux organisateurs de bien vouloir adresser les textes. Ils ne seront mis en ligne qu'avec l'autorisation expresse des différents auteurs.

Pour les manifestations à venir, il conviendra d'informer les intervenants que leurs interventions seront automatiquement mises en ligne. Sauf empêchement majeur et justifié qui sera étudié au cas par cas, il ne sera donc pas fait appel à des intervenants qui refuseraient cette mise en ligne.

2) Politique de communication de l'UAE et site UAE

Le Président rappelle l'intérêt stratégique du site pour l'association et souhaite en faire un outil efficace de communication.

Il indique avoir particulièrement chargé Pedro GOUVEIA e MELO, au sein du bureau, de suivre la mise en place du site Internet directement en lien avec Olegario RIVERO, webmaster.

Carlos BOTELHO MONIZ et Pedro GOUVEIA e MELO rapportent au Comité les différentes discussions qu'ils ont eues avec Olegario RIVERO.

Après discussions, le Comité prend acte ou approuve les points suivants.

- a. La mise en ligne du site devrait être effective courant février ou, au plus tard, début mars.

b. Il est décidé de mettre en ligne un document présentant l'intérêt et les avantages à devenir membre de l'UAE : entrer dans un réseau de confrères ayant le même souci de la promotion du droit de l'Union Européenne et permettant d'établir des échanges professionnels de haut niveau ; réductions à des abonnements à des revues juridiques ; réductions sur les participations aux colloques, aux conférences et aux diverses manifestations proposées par l'UAE ; accès gratuit à tous les travaux des congrès ; etc. Le Comité charge le bureau de procéder à la rédaction de ce document.

c. Il est décidé de mettre en place des pages réservées aux membres sur lesquelles sera mis à disposition gratuitement l'ensemble des travaux des colloques, congrès ou autres manifestations de l'UAE.

d. De plus, et toujours dans ce souci de favoriser les demandes d'adhésion à l'association, il est décidé que les prix des manifestations devront être attractifs pour les membres de l'association.

Le Comité demande également que soient étudiées les propositions suivantes :

- Création de pages dédiées aux différentes délégations et commissions
- Création de page Facebook pour l'Association et/ou chaque délégation et de page Linkedin pour l'Association
- Indication et visibilité des sponsors sur les pages des délégations ou les tracts des manifestations, après vérification de la possibilité juridique et l'opportunité de faire apparaître de tels liens commerciaux sur le site d'une association sans but lucratif.

Le Comité charge le Bureau de faire des propositions en ce sens à la réunion du prochain Comité qui se tiendra en juin à Malaga.

3) Commission et délégations

Paola TARCHINI, coordinatrice de l'activité des délégations et des commissions, rappelle les lignes directrices concernant le fonctionnement et la coordination entre les commissions et les délégations régionales qu'elle a adressées à nouveau à l'ensemble des Présidents de délégation et de commission le 14 janvier 2015 (Annexe 2).

Le Comité rappelle également qu'il doit toujours y avoir un représentant de l'association lorsque la manifestation est organisée avec le logo de l'association.

La présence de ce représentant doit être visible et sa fonction au sein de l'association doit être clairement indiquée sur le programme de la manifestation.

Ces rappels étant effectués, et comme cela avait été demandé lors du précédent Comité exécutif à CRACOVIE, l'activité d'un certain nombre de délégations ou de commissions est évoquée.

A la suite des discussions, le Comité Exécutif délibère à l'unanimité :

- Délégation de Grande-Bretagne : Nicole HIRST, nouveau membre de l'UAE et avocat à Londres, accepte de prendre la présidence de la délégation Londres et Grande-Bretagne.

- Délégation Allemande : Sacha MARTORANA, avocat à Düsseldorf, accepte de prendre la présidence de la délégation Düsseldorf et Allemagne en remplacement de Maître MALUGA.
- Délégation Catane et Sicile orientale : Francesco SAMPERI indique que la délégation sicilienne est trop étendue géographiquement et que le nombre de ses membres permettrait qu'elle soit scindée. Il propose la création d'une nouvelle délégation : la délégation de Palerme et Sicile Occidentale dont le président sera Fausto Maria AMATO.

Ces résolutions étant adoptées, les activités à venir de certaines délégations sont présentées au Comité :

- Délégation Catane et Sicile orientale : Claudio FIUME présente le colloque qu'il souhaite organiser en septembre 2015 à Catane. Le thème porterait sur immigration, migrations, et réfugiés. Ce colloque serait organisé pendant trois jours/deux nuits.
- Commission des droits de l'homme : Grégory THUAN, excusé, a adressé un mail dans lequel il présente une rencontre juridique qui doit avoir lieu à Strasbourg sur le thème « *Comment exercer un recours et plaider devant la Cour Européenne des Droits de l'Homme* ». Il souhaite que ce colloque soit organisé en collaboration avec l'école des avocats de Lille (EDA) et sous le logo de l'UAE si l'EDA l'autorise.

Le Comité souligne l'intérêt de ces manifestations. Il rappelle cependant les lignes directrices, et notamment la nécessité, pour qu'une manifestation puisse être estampillée UAE, que les membres des délégations ou commissions présents ou intervenants soient effectivement présentés dans les programmes par leur titres ou fonctions au sein de l'UAE.

Ex : Maître XXX, Président de la Commission YYY de l'Union des avocats européens,...

Ennio La Scala, qui a été Président de la Délégation Palerme et Sicile occidentale, demande si l'utilisation du logo UAE pouvait être gardé pour la « Summer School » qui se tient chaque année à Palerme. Le Comité décide de continuer à soutenir l'initiative à condition qu'à la journée d'ouverture de la « Summer School » soit invité un représentant institutionnel de l'UAE et qu'il puisse intervenir pour un mot de bienvenue aux participants.

4) Congrès de Juin 2015 – Malaga

Le congrès aura lieu du 18 au 20 juin 2015.

Agustín CRUZ rappelle qu'il a accepté d'organiser le congrès à Malaga à la suite de la récente défection de la délégation luxembourgeoise, ce qui ne lui a pas laissé le temps matériel de présenter, ce 30 janvier, un programme abouti.

Agustín CRUZ indique que le programme définitif sera arrêté d'ici le 15 février et portera sur le citoyen au cœur de l'Europe et l'effectivité des recours de constitutionnalité dans les différents États membres. Il propose un programme plus condensé en matinée et se terminant par un déjeuner tardif vers 14h30/15h afin de favoriser la participation du plus grand nombre.

Le Comité le remercie d'avoir accepté cette charge et prend acte des propositions qui sont faites. Le Comité évoque la possibilité de créer une Commission scientifique qui aurait en

charge l'établissement des programmes scientifiques de l'assemblée générale et du congrès annuels. Il est rappelé que le Directeur scientifique est déjà en charge de la supervision de ces programmes, en coordination avec l'organisateur. Carlos BOTELHO MONIZ souhaite qu'entre-temps le Vice-Président Gabriele DONÀ soit associé à l'activité du Directeur scientifique. L'éventualité de la création d'une Commission scientifique est reportée à l'étude du prochain Comité.

5) Assemblée Générale de Novembre 2015 – Malta

Pierluigi VASILE expose les démarches effectuées en vue de la préparation de l'Assemblée générale à Malte.

Compte tenu d'importants événements à Malte le dernier week-end du mois de novembre, l'assemblée se tiendra les 13 et 14 novembre 2015.

Il indique avoir obtenu l'accord de Giuseppe TESAURO, président de la Cour constitutionnelle italienne, pour présider la conférence du vendredi 13 novembre après-midi qui aurait pour thème : « *Rapports entre l'application publique et l'application privée du droit de la concurrence* ».

Le Comité approuve le thème proposé.

Pierluigi VASILE évoque ensuite le programme culturel : visite de la cathédrale de La Valette et excursion à Mdina.

Il présente les coûts envisagés et propose différents tarifs selon l'hôtel retenu (deux propositions). Un tarif moins important est proposé pour les accompagnateurs. Les étudiants bénéficient aussi d'un tarif réduit.

La discussion s'engage sur ces propositions tarifaires.

Dans la lignée de ce qui a été évoqué au point 2, le Comité rappelle que :

- Il doit y avoir une différence de tarifs entre les membres et les non membres, avec un tarif plus avantageux pour les membres
- Le principe doit rester la gratuité de la participation à l'assemblée générale et au Comité : chaque membre est libre d'assister à ces réunions sans pour autant choisir les propositions de voyages qui sont faites.
- Le montant de la participation à la conférence scientifique du vendredi après-midi est de 50€.

6) Congrès 2016 – candidature de la Roumanie

En l'absence de Mihai BACO, Carlos BOTELHO MONIZ et Bruno TELCHINI rappellent les enjeux de ce congrès puisque nous fêterons en 2016 les 30 ans de l'Association.

La candidature de la Roumanie doit donc être étudiée avec minutie. Carlos BOTELHO MONIZ et Bruno TELCHINI proposent de se rendre sur place au mois de juin 2015 afin de pouvoir faire un rapport plus détaillé lors du prochain Comité exécutif.

7) Assemblée Générale 2016: les 30 ans de l'UAE

L'assemblée 2016 au cours de laquelle seront fêtés les 30 ans de l'UAE, devra se tenir si possible à Luxembourg et à défaut à Bruxelles.

8) Divers

Maitre Elisabeth de BOISSIEU rend compte au Comité des constatations qu'elle a faites sur l'utilisation du logo de l'UAE. De nombreux confrères en effet l'affichent sur leurs sites Internet et se prévalent de l'appartenance à l'association alors même qu'ils ne sont souvent même pas membres.

Le Comité charge le bureau :

- de rédiger un courrier à l'attention de ces confrères indélicats afin de faire cesser l'utilisation abusive
- de proposer au prochain Comité le texte d'une résolution fixant les conditions d'utilisation du logo et des sigles de l'association.

Enfin, lecture est faite au Comité de la demande d'adhésion d'un confrère marocain, adhésion aujourd'hui statutairement impossible. Le Comité charge le bureau de faire une proposition de modification des statuts qui serait, si elle est approuvée lors du prochain Comité, soumise à la prochaine assemblée générale afin de créer un statut de membre observateur, sans droit de vote et non éligible.

L'ordre du jour étant épuisé et plus personne ne demandant la parole, la séance est levée à 19h00.

Maitre Elisabeth de BOISSIEU
Secrétaire général


Maitre Carlos BOTELO MONIZ
Président

FORENINGEN AF
EUROPEISKE ADVOKATER
EUROPAISCHER ANWALTSVEREIN
ΕΘΝΙΚΗ
ΕΥΡΩΠΑΪΚΗ ΑΙΓΑΙΟΠΕΙΝ
EUROPEAN LAWYERS UNION
UNION DE ABOGADOS
EUROPEOS
EUROOPAN ASIANAJAJALIITTO



UNION DES AVOCATS
EUROPEENS
UNIONE DEGLI AVVOCATI
EUROPEI
EUROPESE ADVOCATEN UNIE
UNIÃO DOS ADVOGADOS
EUROPEUS
EUROPEISKA ADVOKATERS UNION

DECLARATION DU COMITÉ EXECUTIF

MILAN, 30 JANVIER 2015

Le Comité Exécutif de l'UAE, lors de sa réunion du 30 janvier 2015 à Milan – la première après les attentats meurtriers du début de janvier à Paris – condamne avec véhémence ces actes criminels.

Le Comité Exécutif de l'UAE rend hommage aux victimes et exprime sa solidarité émue aux familles en deuil.

Ces attentats constituent une attaque à l'un des piliers fondamentaux de nos sociétés démocratiques européennes : la liberté de la presse. Ils constituent aussi une manifestation intolérable d'antisémitisme.

Le Comité Exécutif de l'UAE manifeste sa solidarité avec la République Française et s'associe à la fermeté avec laquelle le peuple français a condamné ces actes barbares.

Le Comité Exécutif de l'UAE proclame son attachement profond aux valeurs de la liberté, de la tolérance et du respect des droits de l'homme et s'engage à poursuivre, avec encore plus de conviction, son combat pour l'affirmation des valeurs communes européennes et la prééminence de l'État de Droit.

LIGNES-GUIDES

**CONCERNANT LE FONCTIONNEMENT ET LA COORDINATION
ENTRE LES COMMISSIONS ET LES DELEGATIONS REGIONALES**

1.- Les Présidents des Commissions et les Présidents des Délégations régionales doivent envoyer préalablement à la Coordinatrice des Commissions et des Délégations (et en copie au Président de l'UAE et au Directeur scientifique) le projet des dates et du sujet de chaque manifestation pour vérifier la disponibilité de ces dates et le sujet choisi. Lorsque les dates et le programme définitif seront arrêtés, ils devront être envoyés à la Coordinatrice, afin qu'elle puisse les insérer sur le site Internet de l'UAE. A ce sujet, il a été établi que, dès qu'une manifestation est approuvée, la Coordinatrice fait le nécessaire pour qu'elle soit insérée dans "l'Agenda" de l'UAE qui se trouve sur le site internet. Pour ce qui concerne l'insertion en page de "Bienvenue", elle aura lieu seulement si une "annonce illustrée" aura été établie pour la manifestation. Pour définir les conditions de l'envoi par e-mail à tous les membres de l'UAE du programme d'une manifestation, il faut que les Présidents des Commissions et des Délégations se mettent en contact avec le Secrétaire Général.

Pour ce qui concerne la convocation des réunions habituelles de chaque Commission et Délégation, les Présidents doivent mettre en copie la Coordinatrice, afin qu'elle puisse, lorsque ce sera le cas, les insérer dans l'Agenda de l'UAE.

2.- Chaque Président de Commission doit renseigner et impliquer le Président de la Délégation du territoire compétent au sujet de n'importe quelle manifestation qu'il organisera sur le territoire.

3.- Chaque Président de Délégation régionale doit renseigner et impliquer le ou les Présidents de Commission des matières qui concernent les manifestations qu'il organisera sur son territoire.

4.- Toute Commission doit se réunir 2 fois par an, en principe à l'occasion du Congrès annuel et de l'Assemblée Générale. Après chaque réunion, le Président de la Commission doit envoyer à la Coordinatrice le compte-rendu de cette réunion, afin qu'elle puisse l'insérer sur le site de l'UAE.

5.- Toute Délégation régionale doit se réunir au moins 4 fois par an. Après chaque réunion, le Président de la Délégation régionale doit envoyer à la Coordinatrice le compte-rendu de cette réunion, afin qu'elle puisse l'insérer sur le site de l'UAE.

FORENINGEN AF
BROPEAISKE ADVOKATER
EUROPÄISCHER ANWALTSVEREIN
ENWSH
EYPWPAJWN DIKHGOPWN
EUROPEAN LAWYERS' UNION
UNION DE ABOGADOS
EUROPEOS
EUROOPAN ASIANAJAJALIITTO



UNION DES AVOCATS
EUROPEENS
UNIONE DEGLI AVVOCATI
EUROPEI
EUROPESE ADVOCATEN UNIE
UNIÃO DOS ADVOGADOS
EUROPEUS
EUROPEiska ADVOKATERS UNION

MEETING OF THE EXECUTIVE COMMITTEE*
ON JANUARY 30TH 2015 IN MILAN

MEMBERS PRESENT OR REPRESENTED:

Carlos BOTELHO MONIZ
Gabriele DONÀ
Agustín CRUZ NUNEZ
Jean PATRIMONIO
Elisabeth de BOISSIEU
Pedro GOUVEIA e MELO
Bruno TELCHINI
Riccardo ABETI
Gérard ABITBOL, represented
Francesco ADAVASTRO
Jacques BONNAUD, represented
Lucio CAMALDO
Lorenzo CONTI
Lamberto LIUZZO
Elisabetta MACRINA
Rosanna MARZOCCA, represented

Maurizio MAZZONI
Philippe OLIVE, represented
Enrico Adriano RAFFAELLI
Paolo RE
Francesco SAMPERI
Paola TARCHINI
Pierluigi VASILE

**Presidents of Commissions and
Delegations invited and present:**
Giovanni BANA
Claudio FIUME
Sandro LATTANZI
Valentina ROBERTO

On Friday, January 30, 2015 was held in Milan, at 4:00PM at Me Paola TARCHINI's office
20121 MILANO – Corso Venezia n. 2, a meeting the Executive Committee of the Union of
European Lawyers with the following agenda:

- 1) Editorial Policy of the UAE: the UAE Collection and the deepening of open legal questions
- 2) Communication Policy of the UAE: the website of the UAE
- 3) Commissions and delegations
- 4) June 2015 Congress - Malaga
- 5) November 2015 General Assembly - Malta
- 6) 2016 Congress – Romania's proposal
- 7) 2016 General Assembly: 30th anniversary of the UAE
- 8) Miscellaneous

* Free translation. In case of dispute, only the French text shall prevail.

Mr. President Carlos BOTELHO MONIZ chairs the meeting. He thanks Paola TARCHINI for welcoming the Committee in her premises. He opens the meeting by proposing the adoption of a statement condemning the terrorist attacks in Paris. He reads out the draft (Annex 1). This statement is unanimously approved by acclamation.

1) Editorial Policy of the UAE: the UAE Collection and the deepening of open legal questions

The President recalled the importance of various events organized by the UAE and the quality of the interventions.

The Committee has launched a discussion on the best way to promote these legal teachings.

Wherever possible, the UAE we should try to guarantee the publication of the contributions, in particular of the Annual Congress, in close contact with our historical editor, the BRUYLANT Editions, now LARCIER. The publication of the contributions of the Lisbon Congress is imminent, in close cooperation with the Director of the Collection, Claude BONTINCK, who apologized for his absence.

The Committee would like that, when they are not published by LARCIER editions, interventions are available to all the UAE members on the website.

For the past events, organizers are requested to kindly send the texts. They will be posted on-line only with the express authorization of the interveners.

For future events, the organization should inform speakers that their interventions will be automatically posted. Except in the case of a major and duly justified impediment, which will be considered on a case by case basis, UAE will not work anymore with interveners who refuse their documents to be posted on-line.

2) Communication Policy of the UAE: the website of the UAE

The President recalls the strategic importance of the website and wishes to make it an effective communication tool.

The President instructed Pedro GOUVEIA e MELO, Deputy General Secretary, to monitor the implementation of the website with Olegario RIVERO, webmaster.

Carlos BOTELHO MONIZ and Pedro GOUVEIA e MELO report to the Committee the various discussions they had with Olegario RIVERO.

After discussion, the Committee notes or approves the following points:

- a. The launch of the new website should be effective during February or at the latest in early March.
- b. It is decided to upload a document outlining the benefits and advantages to become a member of the UAE: join a network of colleagues who have the same concern for promoting European Union Law; reductions for subscriptions to legal periodicals;

reduced prices for participation at conferences, symposiums, conventions and various events organized by the UAE; free access to all interventions of Congress; etc. The Committee instructed the Bureau to draft this document.

- c. It is decided to set up web pages reserved for members on which will be available, free of charge, all the work of the seminars, conferences and other events of the UAE.
- d. In addition and in order to encourage membership, it is decided that the prices of the different events will be attractive to members.

The Committee also requests that the Bureau carefully considers the following proposals:

- Creation of web pages dedicated to each Delegations and Commissions
- Creation of Facebook pages for the Association and/or each Delegation; creation of a LinkedIn page for the Association.
- visibility of advertising banners and mention of sponsors on the pages of Delegations or on leaflets, after checking the legal possibility or the opportunity to mention such trade links on the site of a non-profit association.

The Committee instructed the Bureau to make proposals to this effect at the next meeting of the Committee to be held in June in Malaga.

3) Commissions and delegations

Paola TARCHINI, coordinator of the activities of the Delegations and Commissions, recalls the Guidelines concerning the function and the coordination among the Commissions and the Regional Delegations that was sent again to all the Presidents of Delegations and Commissions on January 14, 2015 (Annex 2).

The Committee also recalls that a representative of the association must always be present when an event is organized with the logo of the association.

The presence of the representative must be visible and his function within the association clearly indicated on the event program.

These recalls being performed, and as requested at the previous Executive Committee that was held in KRAKOW, the activity of a number of Delegations or Commissions is discussed.

After discussions, the Executive Committee deliberates unanimously:

- British Delegation: Nicole HIRST, new member of the UAE and a lawyer in London, accepts to take the chairmanship of the Delegation of London and Great Britain.
- German Delegation: Sacha MARTORANA, Düsseldorf Bar, accepts to take the chairmanship of the Delegation of Düsseldorf and Germany in replacement of Mr MALUGA.
- Delegation Catania and Eastern Sicily: Francesco SAMPERI indicates that the Sicilian delegation is geographically too large and that the number of its members allows it to be split. It is proposed to set up a new delegation: Palermo and West Sicily Delegation with Fausto Maria AMATO as President.

These resolutions being adopted, the projects of some delegations are exposed to the Committee:

- Catania and East Sicily Delegation: Claudio FIUME presents his project to organize a conference in September 2015 in Catania. The theme would focus on immigration, migration and refugees. This conference would be held for three days / two nights.
- Committee on Human Rights: Grégory THUAN, who apologized for his absence, sent an email in which he presents a legal meeting that he is organizing in Strasbourg with the "école des avocats" de Lille (EDA), on "How to appeal and plead before the European Court of Human Rights". He proposes that it should be done under the UAE logo if the EDA accepts.

The Committee emphasizes the importance of these events. However, it recalls the guidelines, including the requirement that members of Delegations or Commissions, whether attending or presenting, are effectively cited in the program by their titles or functions within the UAE in order for an event to be stamped UAE.

Ex: Mr. XXX, President of the YYY Commission of the Union of European lawyers ...

Ennio La Scala, who was President of the Palermo and Western Sicily Delegation, asked the Committee to be allowed to use the UAE's logo for the "Summer School" which is held annually in Palermo. The Committee approves this proposal provided that at the opening day of the "Summer School" one of the UAE's institutional representatives is present and is allowed to make a welcome speech

4) June 2015 Congress - Malaga

The conference will take place from June 18th to June 20th, 2015.

Agustín CRUZ recalls that he agreed to host the conference in Malaga following the recent desistence of the Luxembourg Delegation, which did not leave him enough time to present the final program on this January 30th meeting.

Agustín CRUZ indicates that the program will be fully defined by February 15th and will focus on the citizen at the heart of European Union and the effectiveness of constitutionality appeals in the different Member States.

He proposes a more condensed program in the morning, ending with a late lunch at PM2:30/3:00 in order to encourage the participation.

The Committee thanks him for accepting the responsibility of the Annual Congress and takes notes of the proposals made.

The Committee raised the issue of creating a Scientific Commission that would help establish the scientific programs of the general Assembly and of the annual Congress.

It is recalled that the Scientific Director is already in charge of overseeing these programs, in coordination with the organizer. Carlos BOTELHO MONIZ wishes that, meantime, Vice President Gabriele DONÀ could be associated in the activity of the Scientific Director. The

eventuality of the creation of a Scientific Commission is postponed to the study of the next Committee.

5) November 2015 General Assembly – Malta

Pierluigi VASILE presents the steps in the preparation of the General Assembly in Malta.

As there are significant events in Malta last weekend of November, the meeting will be held on November 13th and 14th, 2015.

He confirms that Giuseppe TESAURO, President of the Italian Constitutional Court, agreed to chair the conference on Friday afternoon which will focus on « *Relationship between public and private enforcement of Competition Law* ».

The Committee approves the proposed topic.

Pierluigi VASILE then presents the cultural program: visit of the Cathedral and excursion in Mdina.

He indicates the costs estimates and offers different rates depending on the chosen hotel (two proposals). A lower rate is available for the accompanying persons. Students also benefit from a reduced rate.

The discussion is open on the tariff proposals.

In line with what has been mentioned in paragraph 2 above, the Committee recalls that:

- There must be a difference in prices between members and non-members, with a lower rate for members
- The principle of free admission in the General Assembly and in the Committee is confirmed: each member is free to attend these meetings no matter his/her choice regarding the travel proposal he/she may or may not accept.
- The admission fees in the scientific conference of Friday afternoon amounts to 50 €.

6) 2016 Congress – Romania's proposal

In the absence of Mihai BACO, Carlos BOTELHO MONIZ and Bruno TELCHINI recall the stakes of the Congress that will be held in 2016, as it will be the 30th anniversary of the Association.

The application of Romania should consequently be studied carefully. Carlos BOTELHO MONIZ and Bruno TELCHINI propose to travel there in June 2015 in order to be able to make a more detailed report at the next Executive Committee.

The Committee therefore decides not to take a final decision on this application and to postpone the vote at the next meeting of the Executive Committee.

7) 2016 General Assembly, 30th anniversary of the UAE

The Executive Committee recalls that the 2016 General Assembly, during which the 30th anniversary of the UAE will be celebrated, should be held in Luxembourg or alternatively in Brussels.

8) Miscellaneous

Elisabeth de BOISSIEU reports that she noted that the logo of the UAE were used by many colleagues and displayed on their websites. They avail themselves of membership in the association even though they are often not even members.

The Committee instructed the office:

- to write a letter to the attention of these unscrupulous colleagues in order to stop the abuse;
- to propose to the next Committee the text of a resolution setting the conditions for use of the logo and name of the association.

Finally, the Committee is informed of the request of a Moroccan colleague to become member of the association, a request that is impossible to satisfy according to the current bylaws. The Committee instructed the Bureau to draft a proposal to create an observer member category, without voting rights or the right to be elected. This proposal, if approved by the Executive Committee, would be submitted to the next General Assembly.

There being no other items on the agenda and no one requesting the floor, the meeting ended at 7:00 PM.

Maitre Elisabeth de BOISSIEU
Secretary General

161. 
Maitre Carlos BOTELHO MONIZ
President

ANNEXE 1

FORENINGEN AF
ERØPÆISKE ADVOKATER
EUROPÄISCHER ANWALTSVEREIN
ENWSH
EYPWPATWN DIKGOPWN
EUROPEAN LAWYERS' UNION
UNION DE ABOGADOS
EUROPEOS
EUROOPAN ASIANAJAJALITTO



UNION DES AVOCATS
EUROPEENS
UNIONE DEGLI AVVOCATI
EUROPEI
EUROPESE ADVOCATEN UNIE
UNIÃO DOS ADVOGADOS
EUROPEUS
EUROPEISKA ADVOKATERS UNION

DECLARATION OF THE EXECUTIVE COMMITTEE

MILAN, 30 January 2015

The Executive Committee of the European Lawyers' Union (UAE), at its meeting of January 30, 2015 in Milan - the first after the deadly attacks of early January in Paris - vehemently condemns these criminal acts.

The Executive Committee of the UAE honours the victims and expresses its solidarity with their families.

These attacks constitute an attack on one of the fundamental pillars of our European democratic societies: freedom of the press. They are also an intolerable manifestation of anti-Semitism.

The Executive Committee of the UAE expresses its solidarity with the French Republic and joins the firmness with which the French people have condemned these barbaric acts.

The UAE Executive Committee proclaims its strong commitment to the values of freedom, tolerance and respect for human rights and is committed to continue, with even more conviction, its efforts for the affirmation of the common values of Europe and the supremacy of the Rule of Law.

ANNEXE 2

GUIDELINES CONCERNING THE FUNCTION AND THE COORDINATION AMONG THE COMMISSIONS AND THE REGIONAL DELEGATIONS

1.- The Presidents of the Commissions and the Presidents of the regional delegations must send in advance to the Coordinator of the Commissions and of the Delegations (and in copy to the UAE President and to the Scientific Director) the project of the dates and the topic of every event so as to verify the availability of the dates and the topic chosen. Once the dates and the definitive programme have been agreed, they must communicate to the Coordinator of the Commissions and so that they can be placed on the UAE website. In this respect, it has been established that whenever the event is approved, the Coordinator will arrange for it to be placed on the "Agenda" of the UAE that can be found on the internet. With regard to the insertion on the "Bienvenue" page, this will occur only if an "illustrated announcement" has been established for such event. To define the conditions for dispatch via email to all the members of the UAE of the programme of the event, the Presidents of the Commissions and of the Delegations must contact the General Secretary.

Regarding the convening notice of the regular meetings of each Commission and Delegation, the Presidents are required to copy all correspondence to the Coordinator so that she can, where necessary, insert them in the UAE "Agenda".

2. Each President of the Commission must inform and involve the President of the regional Delegation of the competent territory about any event that he/she will organize on their territory.

3. Each President of the regional Delegations must involve the Presidents of the Commission of matters relating to the events that they will organize on their territory.

4. All Commissions must meet twice a year usually during the Annual Congress and during the General Assembly. After each meeting, the President of the Commission must send to the Coordinator of the Commissions the minutes of such meeting so that it can be placed on the UAE website.

5. Each regional Delegation must meet at least four times a year. After each meeting, the President of the regional Delegation must send to the Coordinator the minutes of such meeting so that it can be placed on the UAE website.